
SKIBBY KOMMUNE

ØKONOMIUDVALGET

Dagsorden til økonomiudvalgets møde tirsdag 
den 10. oktober 2000 kl. 7.30 på kommunaldirek
tørens kontor.

Medlemmer:
Kim Rockhill 
Jens Timm Jensen 
Bent Vestergaard Jensen 
Steen Berthelsen 
Knud 0. Andreasen

Fra administrationen:

Bemærkninger:

Tidspunkt for mødets afslutning:

». ?0 *

Dag og år
Formandens

initialer

10. oktober 2000

Blad nr.

229



SKIBBY KOMMUNE

ØKONOMIUDVALGET

i.

Kommunens økonomi

J.nr. ØKF 00.01010

Til efterretning for økonomiudvalget

Økonomichefen vil på mødet orientere om kom
munens økonomiske situation.
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2.

Drøftelse af oplæg til seminar i november måned

J.nr. ØK

Afgøres af økonomiudvalget

I forbindelse med budgetforhandlingerne for 2001 
har byrådets partier ønsket at få en række ud
giftstunge emner analyseret og gennemdrøftet på 
temadage.
Til brug for planlægning af form, indhold og tids
rammer for de kommende temadrøftelser har 
økonomisk forvaltning udarbejdet et kort notat.
I notatet vil der tillige være nogle overvejelser 
omkring den kommende økonomiske styring af 
budgettet.
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ØKONOMIUDVALGET

3.

Spildevandsplan- Det åbne land 

J.nr. 06.00.05P15/SK 

Afgøres af byrådet

Af bekendtgørelse nr. 501 af 21. juni 2000 § 8 
fremgår det, at kommunen skal have udarbejdet 
en spildevandsplan for det åbne land senest IV2 år 
efter regionplantillægget er vedtaget af Amtsrå
det. Da dette blev vedtaget den 15. juni 2000, 
skal kommunens spildevandsplan være færdig før 
den 15 december 2001.
På nuværende tidspunkt har forvaltningen sam
men med vor rådgiver (Hedeselskabet) udført ca. 
Vi af opgaven.
Fra år 1999 til år 2000 er der i budgettet overført 
kr. 1.344,000,-. Der er yderligere i budget 2000 
afsat kr. 2.000.000,- til opgaven, det vil sige at 
der er kr. 3.344.000 til rådighed.
Der er indtil nu frigivet 460.000 kr., og for at 
kunne fortsætte arbejdet med spildevandsplanen, 
er det nødvendigt at få frigivet yderligere beløb. 
Miljø- og teknikudvalget indstiller på møde 
den 27. september 2000, at det resterende beløb 
på kr. 3.344.000 kr. frigives.
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4.

(Godkendelse af regnskab og budget for Skuldelev 
Kraftvarmeværk

J.nr. 13.03.01S55/AKH

Afgøres af byrådet

Skuldelev Energiselskab a.m.b.a. har den 30. 
august 2000 fremsendt regnskab for perioden 1. 
juli 1999 til 30. juni 2000 samt budgetforslag for 
det kommende år til byrådets godkendelse. 
Revisionsfirmaet har afgivet blank revisionspå
tegning.
Regnskab og budget er gennemgået af forvaltnin
gen, som ingen bemærkninger har til det frem
sendte.
Ifølge selskabets vedtægter skal ordinær general
forsamling med godkendelse at det reviderede 
årsregnskab være afholdt senest 3 måneder efter 
regnskabsårets afslutning, og da regnskabet li
geledes ifølge vedtægterne skal godkendes af by
rådet, sålænge kommunen har stillet garanti for 
selskabets gæld, har der hvert år været et pro
blem med at nå at få godkendt regnskabet inden 
Skuldelev Energiselskabs frist for afholdelse at 
den ordinære generalforsamling.
Det endelige regnskab er oftest først færdigt i 
slutningen af juli/starten af august, hvorefter det 
så fremsendes til kommunens behandling Her 
skal sagen først behandles i fagudvalget, inden 
det endeligt kan godkendes i byrådet, hvilket gi
ver en sagsbehandlingstid på op til 6 uger.
Det skal derfor på baggrund af det oplyste fore
slås, at udvalget fremover bemyndiges til at god
kende selskabets regnskaber og budgetter.
Miljø- og teknikudvalget indstiller på møde 
den 27. september 2000, at det af selskabet frem
sendte regnskab og budget for det kommende år 
godkendes.
Samtidig indstilles, at miljø- og teknikudvalget 
fremover bemyndiges til at godkende regnskaber 
og budgetter.
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4. fortsat

Endvidere skal det indskærpes overfor Energisel
skabet, at regnskaberne fremover skal være 
fremsendt til kommunen senest den 15. august. 
Niels Jørgen Pedersen deltog ikke i sagens be
handling på grund af inhabilitet.
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5.

Etablering af Pædagogisk Psykologisk rådgivning 

J. nr. SSSF 17.03 

Afgøres af byrådet

Byrådet tilbagesendte på sit møde den 16. 
august 2000 rapporten vedrørende arbejdet med 
etablering af PPR-funktion i Skibby kommune, 
idet alle parter ikke var blevet hørt i sagen. 
Rapporten indeholder følgende:
• Præcisering af opgaver
• PPR personalets opgaver
• Visioner og mål for PPR
• PPR" s placering
• Forslag til overgangsordning.
Personalet i Pilehuset har den 8/9-2000 frem
sendt udtalelse, idet man ønsker at gøre opmærk
som på, at pædagoger som faggruppe er nævnt alt 
for lidt i rapporten. Der er primært sat focus på 
skolen i de første afsnit, selv om de fleste børn - i 
de første 4 skoleår — tilbringer mindst lige så 
mange timer eller flere i de kommunale instituti
oner.
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefa
lede rapporten på mødet den 27. juni 2000, under 
forudsætning af, at der ikke ville fremkomme væ
sentlige ændringsforslag.
Det blev endvidere anført, at udvalget gjorde op
mærksom, at der ikke var truffet beslutning om, 
at Familiehuset skulle have overdraget Hanghøj 
pr. 1. august 2000.
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 26. september 2000 rapporten. 
Pilehusets skrivelse tages til efterretning.
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6 .

Ansøgning om overførsel af økonomiske midler

J.nr. SSSF 00.01002

Afgøres af økonomiudvalget

På konto 642 27 030 02 afsættes hvert år et beløb 
til daginstitutionsbestyrelserne, til brug for for
skellige tiltag, såsom foredrag, kurser o.lign. Be
løbet udgør kr. 10.900,- i år 2000.
Der ansøges om tilladelse til, at beløbet dels ad
ministreres af konsulenten på daginstitutionsom
rådet og Skibby forældrenævn i fællesskab og 
dels, at det ikke forbrugte beløb overføres til næ
ste budgetår (rammebevilling).
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 26. september 2000, 
at beløbet administreres af konsulenten på dag

institutionsområdet og Skibby forældrenævn, i 
fællesskab samt

at de ikke forbrugte beløb overføres til næste 
budgetår, og at kontoen fremover gøres til en 
rammekonto.

Udvalget er blevet gjort opmærksom på økonomi
chefens indstilling.
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7.

Vejledende formuesrænse for personlige tillæg ef
ter pensionsloven

J. nr. SSSF 16.16.10

Afgøres af byrådet

Skole-, social- og sundhedsforvaltningen har fra 
Socialministeriet og Kommunernes Landsfor
ening modtaget skrivelse vedrørende anvendelse 
af en vejledende formuegrænse ved ansøgning om 
personlige tillæg efter pensionsloven. Socialmini
steriet og Kommunernes Landsforening opfordrer 
landets kommuner til at følge denne skrivelse fra 
og med 1. august 2000 for at yde ensartede per
sonlige tillæg til alle pensionister efter behov. 
Vejledningen foreslår, at man fremover bør an
vende en likvid formue på minimum kr. 50.000,- 
for husstanden. Hvis Skibby Kommune vælger at 
følge Socialministeriets vejledning, vil kommu
nen blive kompenseret med 0,12% i bloktilskud
det (svarer til kr. 25.000,- for år 2000 og kr.
55.000, - i år 2001).
På nuværende tidspunkt anvendes en likvid 
formuegrænse for modtagelse af personlige tillæg 
på kr. 35.000,- kr. for gifte og 25.000,- for enlige. 
Formuegrænserne blev behandlet på byrådets 
møde den 21. januar 1998. (På daværende tids
punkt var formuegrænserne for personlige tillæg 
kr. 50.000,- for gifte og 30.000,- for enlige pensio
nister). Denne beslutning fik ikke væsentlig øko
nomisk betydning.
På budgettet for 1999 blev der til personlige til
læg brugt kr. 1.920.000 i afrundede tal, hvilket 
inkluderer:
Varmetillæg: kr. 936.000,- ( formuegrænserne har 
ingen betydning for varmetillæg, idet dette ikke 
er formueafhængigt), personlige tillæg andet: kr.
663.000, - og medicintilskud: kr. 321.000,-.
Ved brug af den vejledende formuegrænse fra So
cialministeriet og Kommunernes Landsforening 
på kr. 50.000,- skønner administrationen, at per

fortsættes....
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7. fortsat

sonlige tillæg vil stige med kr. 200.000,- på hen
holdsvis personlige tillæg andet og medicintil
skud. I alt kr. 400.000,-, hvoraf de 25% er kom
munes andel = kr. 100.000,- . Skibby Kommune 
vil blive kompenseret med kr. 25.000,- i år 2000 
og 55.000,- årene fremover. Skibby Kommunes 
merudgift i netto kroner i år 2000 vil blive kr.
75.000,-.
Sagen har været sendt til høring i Ældre- og han
dicap-rådet.
Udtalelse fra økonomisk forvaltning er indhentet. 
Skole-, social- og sundhedsudvalget har på 
sit møde den 26. september 2000 besluttet at 
fremsende sagen til orientering for økonomiud
valget, idet man tidligst indfører den ændrede 
formuegrænse pr. 1. januar 2001.
Forvaltningen udarbejder oplæg til ændrede be
regningsmetoder vedrørende de personlige tillæg. 
Punktet genoptages til november mødet.



8.

Nordsjællands Dagsorden -  Fremtiden uddannel
se

J. nr. BK 00.01049

Afgøres af økonomiudvalget

Frederiksborg amt, uddannelse, erhverv og kul
tur, meddeler i skrivelse af 27. september 2000, 
at der på borgmestermødet den 25. august drøf
tedes et oplæg om udvikling af en vision og stra
tegi for Fremtidens Uddannelse i Nordsjælland. 
De samlede udgifter andrager 1.050.000 kr.
I borgmesterkredsen har der været enighed om 
en model, hvorefter man søger gennemført en fi
nansiering, hvor amtet finansierer de 525.000 kr., 
og de resterende 525.000 finansieres af kommu
nerne efter indbyggertal.
Efter denne fordelingsskabelon vil udgiften for 
Skibby kommune udgøre kr. 9.389,00.
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9.

Udnyttelsesgrad af lokaler i sundhedsafdelingen, 
ud over boliger, personalegrupperum og admini
strationskontorer

J.nr. SSSF 82.19

Orientering for økonomiudvalget

I forbindelse med behandling af sag om forbed
ring af lokaleforholdene for en lang række bruge
re, drøftede økonomiudvalget, hvor meget lokale
faciliteterne på dag- træningscenteret m.v. kon
kret var udnyttet i ugens løb.
På den baggrund har sundhedsafdelingen udar
bejdet ny oversigt over lokalernes udnyttelse, 
dateret 4. oktober.
Oversigten forelægges til økonomiudvalgets ori
entering.
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10.

Ændring af vedtægter for Skuldelev multikultur- 
hns

J.nr. BK 20.10

Til orientering for økonomiudvalget

På møde den 12. september 2000 fik økonomiud
valget forelagt forslag til vedtægter for Skuldelev 
mul tikul turhus.
Sagen blev udsat med henblik på en gennemgang 
af de fremsendte vedtægter med en eller flere af 
bestyrelsens medlemmer.
Der var indbudt til møde den 5. oktober, men 
multikulturhusets bestyrelse har anmodet om at 
mødet udsættes, også set i lyset af budget æn
dringsforslaget om at opsparingen til multikul- 
turhuset indgår i et anlægsstop.



1 1 .

Den selvejende institution. Skibby Ungdomsboli
ger, afklaring af ansvar

J.nr. BK 16.03

Til orientering for økonomiudvalget

Økonomiudvalget besluttede på møde den 9. maj, 
at administrationen skulle rette henvendelse til 
en advokat med henblik på at få udarbejdet re
sponsum for at få en afklaring af ansvar i sagen 
(administrator, bestyrelse og kommunalt). 
Responsum er udarbejdet og har været forelagt 
økonomiudvalget og bestyrelsen for Skibby Ung
domsboliger.
Det udarbejdede responsum er nu til udtalelse 
hos den tidligere administrator, og sagen forven
tes derfor først at kunne besluttes endeligt i øko
nomiudvalg og byråd på møderne i november.
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12.

Lokalebytninger i forbindelse med at ungdoms
klubbens aktiviteter flyttes til fritidscentret m.v.

J.nr. BK

Afgøres af byrådet

Byrådet godkendte på møde den 16. august, at 
der i princippet kan foretages en række lokale 
bytninger, som kan forbedre vilkårene for mange 
af de aktiviteter, der foregår i de kommunale lo
kaler både dag og aften.
Da mange brugere bliver berørt af bytningerne, 
er der nedsat et ’’flytteudvalg”, som skal løse de 
mange praktiske detaljer, der automatisk vil op
stå undervejs. Flytteudvalgets medlemmer delta
ger ad-hoc.
Flytningerne søges færdigudført senest med ud
gangen af indeværende år.
Flytteudvalget har på sit seneste møde den 25. 
september gennemgået teknisk forvaltnings skit
ser og kalkulationer vedrørende ændringer på 
Familiehuset samt fritidscentret.
Oplægget forelægges sammen med intern notits 
af 4. oktober fra kommunaldirektøren.
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13.

Rapport over restanceudviklingen 

J.nr. Incasso

Til orientering for økonomiudvalget

Incassoafdelingen fremsender rapport over re
stanceudviklingen for perioden 1996 -  juni 2000 
med tilhørende bemærkninger.
Annette Hørsøe vil på mødet orientere nærmere.
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14.

Status over kommuneshopping 

J.nr. Incasso

Til orientering for økonomiudvalget

Incassoafdelingen fremsender status over kom
muneshopping for perioden 1. januar 2000 -  30. 
september 2000 med tilhørende bemærkninger. 
Annette Hørsøe vil på mødet orientere nærmere.
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15.

Personalesager

Til orientering for økonomiudvalget

Mappe med kopier af diverse skrivelser fra løn- 
og personalekontoret er fremlagt.
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16.

Lærernes tjenestetid pr. 1. august 2000 

J.nr. LP 81.01 

Afgøres af byrådet

I fortsættelse af sag på økonomiudvalgets dags
orden den 12. september og i fortsættelse af ori
enteringsskrivelse udsendt den 21. september til 
byrådets medlemmer, forelægges sagen påny for 
økonomiudvalget.
Fra skole-, social- og sundhedsforvaltningen er 
der den 26. september udsendt yderligere orien
tering om, at der er fortsatte drøftelser med 
Danmarks Lærerforening den 28. september, og 
at indstilling forventes at foreligge til økonomi
udvalgets møde den 3. oktober.
På møde den 3. oktober forelå intern notits af 28. 
september fra forvaltningschefen for skole-, so
cial- og sundhedsområdet og fra personalechefen. 
Økonomiudvalget tog den interne instruks til ef
terretning. Personalechefen arbejder videre med 
den indstilling, der er skitseret.
Der udarbejdes endelig indstilling, som lægges i 
sagen senest mandag samt mailes til samtlige 
byrådsmedlemmer.
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17.

Meddelelser fra borgmesteren/viceborgmesteren

a)
Kopi af dagsordenen til Frederiksborg amts til
synsråds møde den 22. september.
Fremlagt i sagen.

b)
Referat fra Frederiksborg amts strategi- 
borgmestermøde den 25. september.
Fremlagt i sagen.

c)
Konsulentvirksomheden Keld Anker Nielsen, 
Thyholm fremsender indbydelse til temadag om 
etablering af ældre- og plejeboliger onsdag den 
25. og/eller torsdag den 26. oktober i Roskilde. 
Fremlagt i sagen.

d)
Kommuneforeningen i Frederiksborg amt med
deler, at foreningens generalforsamling i 2001 
afholdes fredag den 2. februar kl. 15.00 med 
gruppemøder kl. 14.00.
Generalforsamlingen afholdes i Frederiksborg- 
hallen i Hillerød.
Det oplyses samtidig, at der ikke efterfølgende vil 
være foredrag, spisning m.v.

e)
Referat fra lokalnævnsmøde for Frederikssund 
politikreds den 6. september.
Fremlagt i sagen.

f)
Referat fra ”Det skæve Danmark”s landsud
valgsmøde den 31. august.
Fremlagt i sagen.

g)
Referat fra møde den 5. september i Kommune
foreningen i Frederiksborg amt.
Fremlagt i sagen.
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17. fortsat

h)
AOF Daghøjskole meddeler i skrivelse af 29/9, at 
det ikke er lykkedes at få kursister nok til at 
starte et hold op efter sommerferien, og det der
med ikke kan lade sig gøre at opfylde lovens krav 
om 20 årselever og dermed ikke længere kan få 
tilskud efter loven.
Formanden var bemyndiget til at begære skolen 
konkurs, såfremt en aftale med kreditorerne ikke 
kunne lade sig gøre. Der har været gjort en stor 
indsats for at undgå en konkurs, men det er ikke 
lykkedes.
Fredag den 29. september blev skolen derfor er
klæret konkurs i skifteretten.
Brevet fremlagt i sagen.

i)
Der er ikke noget nyt i sagen om samarbejde med 
Den Plessenske Selsø Fond, hvorfor punktet ikke 
er optaget til behandling.

j)
Samtlige byrådsmedlemmer har fået tilsendt en 
indbydelse til Bycirklens Ideforum og Byrådskon
ference den 2. november 2000, henholdsvis kl. 
14.00-16.00 og 16.30-18.50, hvorefter der serveres 
en let anretning.
Evt. tilmelding til møderne og evt. spisning bedes 
ske til borgmesterkontoret senest den 11. oktober 
kl. 12.
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Eventuelt
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19.

Følgende sager vil blive optaget på byrådets 
dagsorden til mødet den 25. oktober:

a)
Ansøgning om nedlæggelse a f 2 boliger på Ho
vedgaden 58. matr. nr. 55-e Skibby bv, Skibby og 
inddragelse a f arealerne til kontorer for H. Helbo 
Hansen

J.nr. 03.01,03/JLI

Der blev den 14. september 2000 afholdt et orien
terende møde mellem Helbo Hansen og teknisk 
forvaltning angående planer om udvidelse af kon
torarealet ved indragelse af uudnyttet tagrum 
over forretningen på Hovedgaden 58.
På dette møde blev det klart, at firmaet grundet 
stadig udvidelse af forretningsområdet ikke d.d. 
har udlejet nogen af sine lejemål, men indraget 
dem som kontorer.
Grundet den stadige ekspansion af virksomhe
den, samt flytning af administrative medarbejde
re og tekniske funktioner fra Gentofte til Skibby, 
ansøger ejeren derfor om tilladelse til at nedlæg
ge lejlighederne.
Ejendommen er omfattet af lokalplan 63 og ud
lagt til blandet bolig og erhvervsområde.
Miliø- o g teknikudvalget indstiller på møde 
den 27. september 2000, at 2 lejligheder i ejen
dommen Hovedgaden 58 nedlægges, og at arealet 
inddrages som erhvervsareal.

b) ,Udvidelse af åbningstiden fredagene den 6/10 og 
20/10

J. nr. BK 22.01.02

Skuldelev-Selsø Sportsklub ’’Kilden” ansøger i 
skrivelse af 19/9 om tilladelse til at holde åbent 
begge ovennævnte dage til kl. 02.00 henholdsvis 
til old-boys-afslutning og seniorafslutning.



SKIBBY KOMMUNE

ØKONOMIUDVALGET

Borgmesteren har af tidsmæssige grunde god
kendt den udvidede åbningstid i henhold til sty
relseslovens § 31, stk. 1.

c)
Klage fra Ældre- og Handicaprådet 

J.nr. Soc.

Byrådet har den 2. oktober 2000 modtaget føl
gende klage fra Ældre- og Handicaprådet:
”Det er meget beklageligt, at Ældre- og Handica
prådet endnu engang skal gribe til denne metode 
for at blive hørt. Men når vi ikke får svar på vo
res brev om tilsyn med plejehjem og pensionist
boliger, så må vi gøre det igen.
Derfor klager vi til byrådet over manglende sags
behandling. Ligeledes klager vi over at man ikke 
kvitterer for modtaget brev af 17. august 2000. 
Ældrerådet henvender sig for at rådgive på æl
dreområdet, og især plejen a f vore gamle.
Vi beder derfor byrådet tage stilling til hvordan 
tilsynet i fremtiden skal være. Vi har fremsendt 
et forslag til en model som kunne bruges. Vi vil 
gerne forhandle med byrådet om dette forslag”. 
Klagen er sendt til udtalelse i skole-, social- og 
sundhedsforvaltningen og i skole-, social- og 
sundhedsudvalget.


